
Naarajärven kumppanuuspöytä, Kanttila, 

7.11.2023 klo 17-  

Läsnä:  Soili Moilanen, khall pj 

 Jukka Keituri, opetusjohtaja 

 Pekka Valtari, opetuslautakunnan pj. 

Seija Laitinen, nuoriso- ja hyvinvointikoordinaattori 

Pekka Häkkinen, vt. teknisentoimen johtaja 

Tarja Frilander, kirjastopäällikkö 

Ilkka Seppä, kuntalainen 

Risto Ockenström, kuntalainen 

Mervi Lintunen, kuntalainen kyläasiamies 

Seija Laitinen, nuoriso-ja hyvinvointikoordinaattori 

Siiri Heikkinen, nuorisotyöntekijä 

  

1. Etukäteen ei tullut yhtään kysymystä. Keskusteltiin ja kuunneltiin kuntalaisten toiveita. 
Toiveita/mielipiteitä: 
- Toiveena olisi saada Kanttilaan lisää toimintaa: sivukirjasto, posti, nuorisotila, 

harrastemahdollisuuksia, tiloja yrittäjille/yrityshautomolle/etätyöläisille. Voisiko 
toisaalta myyntiä tehdä kohdistetummin, löytyisikö käyttäjä? Kanttilan kunnostus 
vaatisi n. 3 miljoonaa (sis. julkisivu ja vesikatto, pientä LVI-tekniikkaa), ja kattavampi 
remontti vielä enemmän. Purku olisi n. 660 000. 

o nuorisotilalle ei ole nuorilla toivetta, mutta esim. asukasyhdistyksen on 
mahdollista kumppanuussopimuksella avata sellainen. 4H järjestö saa 
nuorisotoimelta avustusta ja järjestää toimintaa Naarajärvellä. Nuoret 
tulevat Naarajärveltä ilmaisilla bussikorteilla nuorisotila Weturiin. 

o koululla käy erikoiskirjastovirkailija säännöllisesti, kirjastoauto pysähtyy 
ympäri Naarajärveä ja kirjat kotiin –palvelu toimii myös Naarajärvellä 

o Kanttilassa toimii tällä hetkellä 5 valmistavan opetuksen ryhmää 
- Kanttilan pääkulku on esteellinen, voisiko paremman esteettömän kulun tehdä 

johonkin? Poleenin toinen kerros on myös esteellinen. Esteettömyyteen kiinnitettävä 
huomiota kaikissa kaupungin kiinteistöissä. 

- Kanttilasalin videotykki ja äänentoisto ei toimi kunnolla. Voisiko korjata, niin voisi 
siellä järjestää tapahtumia jne. 

- Ulkoiluympäristöön on panostettu, etenkin lasten ja nuorten osalta. Tämä on erittäin 
hyvää kehitystä Naarajärven alueella. 

- Miten Naarajärven ”imago” saataisiin nousuun? Mielikuvaa vahvistettava edelleen 
maaseutumaisesta toimivasta kaupungista. (vs. keskusta). Uusi päiväkotikoulu vetää 
lapsiperheitä. Rakennuksessa on yhteistoimintaa neuvolan ja kirjaston kanssa ja 
vieressä hyväkuntoinen lähiliikuntapaikka.  

- Ylipäänsä Pieksämäellä ei osata markkinoida itseään, kyläkoulut vetävät asukkaita. 
Asuminen on halpaa ja kulkuyhteydet muualle hyvät myös työssäkäyntiä ajatellen. 
Kulttuuri- ja vapaa-aikapalvelut ja -tapahtumat pitäisi myös nostaa esille. Nyt jo on 



isommissa lähikaupungeissa (Jyväskylä, Mikkeli, Varkaus) ihmisiä, joita kiinnostaa 
muuttaa Pieksämäelle. Pieksämäen kaupunkistrategiassa on kuitenkin nostettu esiin 
kaupungin maaseutumaisuus ja kylät. Markkinointia ja tiedottamista tehostettava 
merkittävästi! 

- Elinkeinotoimen työnkuva/tekemä työ ei avaudu kuntalaisille tai rivivaltuutetuille. 
Yhteys isoihin yrityksiin lienee on, mutta miten kohdataan pk-yritykset etenkin 
kylillä. 

- Miksi Naarajärven kumppanuuspöydässä on niin vähän osanottajia? Naarajärvi on 
kaupunginosa ja läntiset kylät tekevät paljon itse. Onko kylät aikanaan ajettu niin 
alas, että enää ei välttämättä osata/haluta pyytää kaupungilta mitään? Ehkä tieto ei 
ole kaikille kulkenut, ihmiset eivät ehkä miellä omaksi foorumikseen. 

 

Muistion kirjasi: nuorisotyöntekijä Siiri Heikkinen 

 

 


